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Příjemné prožití velikonočních svátků a hodně jarní pohody 
přeje Obecní úřad Boršice.
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V roce 2008 si připomínáme některá významná výročí v historii naší obce:

JUDr. Hynek Dostál - 65 let od úmrtí
Narozen  29.12 1871  Boršice u Buchlovic
Zemřel 28.6. 1943   St. Louis
JUDr. Hynek Dostál byl signatářem známé Pittsburské dohody mezi Čechy a Slováky, která položila základ vzniku Českoslo-

venské republiky. Byl spolupracovníkem T. G. Masaryka při snahách o vytvoření samostatného Československa. V roce 1928 byl 
vyznamenán nejvyšším možným oceněním, které může dosáhnout laik ve službách církve, byl jmenován rytířem Řádu sv. Řehoře 
Velikého.

František Horenský - 75 let od úmrtí
Narozen  20.2. 1866  Pašovice, okr. Uherské Hradiště
Zemřel 25.8. 1933  Boršice u Buchlovic
Byl výborným učitelem, fotografem, výrazným vlastencem a muzikantem. Sepsal soubor slováckých povídek, vydaný v devade-

sátých letech 19. století ve dvou částech  pod názvy Slovácké obrázky a Nové slovácké obrázky. Mimo jmenované knihy zanechal 
několik desítek článků, roztroušených v regionálním tisku.

Plukovník letectva v.v. Stanislav Mikula – 90 let od narození
Narozen 2.5. 1918  Boršice u Buchlovic
Zemřel 28.4. 2006  Staré Město
Stanislav Mikula byl příslušníkem československé legie. Bojoval v severní Africe, včetně největší bitvy o Tobruk. V roce 1942 byl 

přijat do RAF, o rok později se stal válečným výkonným letcem a vzápětí příslušníkem 311. československé bombardovací perutě. 
Byl účastníkem bitev po celém světě. Do vlasti se vrátil v roce 1945. 

Bohumila Zaorálková - 100 let od narození
Narozena  27.2. 1908  Kvasice, okr. Kroměříž
Zemřela  10.9. 1976  Uherské Hradiště
Působila v boršické škole jako vynikající učitelka od roku 1940 až do 1. listopadu 1963, kdy odešla do důchodu. Bydlela v domě 

č. 179.

Historické zápisy o dění v obci
Ve Zpravodaji č. 3/2007 je uvedeno ve zkrácené verzi nejdůležitější historické dění do roku 1970.  

Pokračujeme.

Rok 1971
•  Volby – konaly se ve dnech 26.-27.11.1971 v obřadní síni 

MNV. Kandidátky sestavovala KSČ a NF. Celkový počet 
voličů zapsaných v seznamech obce – 1 482, celkový počet 
voličů, kterým byly vydány hlasovací lístky – 1 462, ode-
vzdaných platných lístků – 1 452, počet platných hlasů pro 
kandidáty NF – 1 452. Bylo zvoleno 30 poslanců od 1 446 
– 1 452 hlasů.

•  22. prosince 1971 byla ustavující schůze MNV. Předsedou 
byl zvolen Miroslav Skupina, místopředsedou  František 
Klimek, tajemníkem  Jaroslav Šimík. Bylo zvoleno 8 členů 
rady MNV a předsedové jednotlivých komisí.

•  Školství -  ve školním roce 1970/71 bylo ve škole v Borši-
cích 318 žáků v jedenácti třídách. Ředitel – Antonín Hank 
z Buchlovic.

•  Mateřská škola -  celkem bylo zapsáno do MŠ 61 dětí 
pro školní rok 1970/71. Ředitelka – Libuše Richterová 
z Uherského Hradiště.

•  JZD Družba – stav členů k 31.12.1971 byl 437. Majetek 
družstva byl 44 687 000 Kčs. V přidružené výrobě se vyrá-
běly pracovní rukavice a drátěné pletivo.

•  Výstavba v obci – v roce 1971 byla zahájena výstavba no-
vého kulturního domu vedle zdravotního střediska. Tato 
stavba byla po dohodě s JZD Družba, MNV a SD Jedno-
ta fi nancována akcí tzv. sdružených fi nančních prostřed-
ků těchto tří partnerů. JZD uvolnilo na tuto akci 1 mil. 
Kčs ve splátkách, MNV 594 tisíc Kčs a Jednota to vzdala 
a akce se prováděla v akci „Z“. Vedením stavby byl pově-
řen Vincenc Staufčík.

•  Další akcí byla stavba vozovky na Smrďavku, a to až po 
přehradu. ONV uvolnil částku 350 tisíc Kčs.

•  Byla také dokončena úprava cesty Poustka – Podevsí a od 
hlavní silnice na Trávníkách směrem ke škole až na Pod-
radovany. Také úprava cesty na Zápotočí a na Pastvisku.

•  Bylo pokračováno na úpravě nové části hřbitova - oploce-
ní a vydláždění přístupové cesty.

•  Dokončovala se kanalizace včetně šachet v ulici Podevsí a 
v úseku obce od silnice k Nedakonicím, do potoka u dol-
ního mlýna.

•  Byl zřízen chodník od domu Františka Marečka až na ko-
nec části obce Kout. Materiál dodal MNV a každý si před 
svým chodník provedl brigádnicky.

•  Bytová výstavba – během roku 1971 byl v obci čilý ruch, 
jednak stavbou rodinných domků – hlavně v části Podevsí, 
dále přestavbou nebo přístavbou starých domů.

•  MNV začal s výstavbou čtyřbytovky pro učitelské rodiny 
na Pastvisku. Na budově horní školy byla dána nová stře-
cha.

•  Výstavba JZD – bylo započato s výstavbou třípatrové bu-
dovy – svobodárny, zvaná „čtyřiadvacítka“, tj. 24 jednopo-
kojových bytů, směrem na Nedakonice.

•  V budově zvané „Hrad“ rozšířili kuchyň a jídelnu včetně 
sociálního zařízení a stavbu hangáru pro letadlo „čme-
lák“. Na potoce Dlouhá řeka bylo započato se stavbou 
vodní nádrže na zavlažování a napájení dobytka. Stavbu 
prováděla Vodohospodářská správa Uherské Hradiště.

•  Mateřská škola – v budově MŠ byla přistavena ke kuchy-
ni jídelna i sociální zařízení, se zvláštním vchodem mimo 
hlavní vchod do MŠ.                               (čerpáno z kronik)
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pan František Obdržálek
narozen 21. dubna 1879 v Napajed-

lích 
zemřel 23. ledna 1968
Po studiu a přestěhování do obce 

si zde postavil rodinný dům č. p. 380. 
Několik let učil převážně třetí třídu. 
Stal se oblíbeným ředitelem v místní 
základní škole, kde působil až do sta-
robního důchodu. Rovněž lidé z obce 
ho vnímali jako velmi příjemného 
pána. Zapojil se i do členství myslivec-
kého sdružení.

paní Marie Dvouletá, rozená Bánovská
narozena v roce 1901 v Brně - Žabovřeskách
zemřela 1947
Po studiu na učitelském ústavu na-

stoupila v jednotřídce na Chabaních. 
Po krátké době přešla učit žáky prv-
ního ročníku v Boršicích. Zde půso-
bila několik let. Provdala se za Aloise 
Dvouletého, občana z Boršic, a měli 
tři děti. Podlehla zákeřné nemoci, 
která ji provázela celý život, v prosinci 
roku 1947. Její ostatky jsou uloženy 
na boršickém hřbitově. Byla to velmi 
příjemná učitelka, která připravova-
la nejmladší generaci pro další život. 
Svěřené žáky učila číst, počítat a psát.

paní Marie Dvouletá, rozená Stibalová
narozena v roce 1904 v Chropyni u Kroměříže
zemřela 1992
Studovala na učitelském ústavu 

v Kroměříži. Její učitelská kariéra 
začala ve Vlachovicích nedaleko Va-
lašských Klobouků. Po sedmi letech, 
v roce 1931, přešla do Boršic. Věno-
vala se převážně prvním a druhým 
třídám. Mezi dětmi, ale i v učitelském 
sboru byla po celou dobu velmi ob-
líbená. Učila zde až do starobního 
důchodu, do roku 1959. Vychovala 
tak několik generací boršických ob-
čanů. Krátce i vypomáhala ve školách 
v Tupesích, Stříbrnicích a Medlovicích. Po smrti paní učitelky 
Dvouleté, rozené Bánovské, se v roce 1947 ujala pozůstalých tří 
dětí a převzala jejich výchovu. V roce 1948 se provdala za pana 
Aloise Dvouletého a vedla jejich domácnost. Zemřela roku 1997 
ve věku 88 let. Její ostatky jsou uloženy na boršickém hřbitově.

pan Oskar Růžička 
narozen v roce 1896 v Pěnčičkách u Přerova
zemřel 15. března 1976
Jako mladý učitel po první světové 

válce dostal umístěnku na Slovácko. 
Jeho učitelská kariéra začala v soused-
ní dědině, a to v Tučapech. Netrvalo 
dlouho a přešel do školy v Boršicích. 
V roce 1921 se oženil s Ludmilou Ku-
tálkovou z Boršic. Zde pak převážně 
učil třetí ročník. V pozdější době byl 
jmenován řídícím učitelem (ředitelem) 
a byl nejen přísným učitelem, ale svou 

autoritou si dovedl zjednat respekt u všech žáků všech genera-
cí, které učil. Byl přísný, ale současně spravedlivý. Byl členem 
mysliveckého společnosti a i jejím funkcionářem. U členů byl 
respektován. Ve starobním důchodu, jelikož penze byla slabá, 
hlídal v místním JZD polní kulturu, jahody a ve vinicích odháněl 
špačky. 

pan František Marťan
narozen v roce 1910
zemřel v roce 1984
Jako boršický rodák se zapojil do 

výchovy spíše studentů posledních 
ročníků základní školy. Tak jako první 
třídy jsou pro žáky velmi důležité, tak 
i celý průběh školní docházky. V po-
sledním ročníku pak pomáhal vybírat 
žákům jejich další pokračování ve stu-
diích, popř. správně zvolit učňovské 
řemeslo. Pedagogicky působil několik 

let i v sousedních Stříbrnicích.  Pan učitel si dovedl po celou 
dobu své učitelské kariéry udržet autoritu a kázeň.

pan učitel Cyril Roubalík 
narozen v roce 1913 v Sehradicích 

u Luhačovic
zemřel v roce 1995
Než byl školním inspektorátem 

přeřazen do Boršic, kde působil jako 
učitel několik let, učil v Suchdole nad 
Odrou. V minulém století pro svoje 
morální přesvědčení (náboženství) byl 
ze školy odvolán a musel jít na pět let 
pracovat do uhelných dolů v Ostravě. 
Po uplynutí trestu se vrátil zpět jako 

učitel do Boršic a působil tu až do důchodu. V něm si přivydě-
lával jako pomocný pracovník v zámečnickému oboru v země-
dělském družstvu. Se svojí rodinou bydlel v domku v Boršicích, 
který později odkoupil. Na škole učil matematiku a fyziku. Za 
zmínku stojí, že jeho povaha byla klidná a mírná, a tak na novou 
generaci žáků pro svou ušlechtilou povahu nestačil. Je pocho-
ván na boršickém hřbitově.

paní Bohumila Zaorálková
narozena 27. listopadu v roce 1908 

v Kvasicích u Tlumačova
zemřela  10. září 1976
Vystudovala učitelský ústav v Kro-

měříži. Po ukončení studíí začala 
v roce 1927 učit na základní škole na 
Slovensku, kde zůstala sedm měsíců. 
Požádala školský inspektorát o přelo-
žení, aby mohla učit na Moravě. Učila 
tak v Polešovicích, Horním Němčí, 
Louce, Ostrožské Lhotě, než se do-

stala na základní školu v Tupesích. Tam se seznámila se svým 
budoucím mužem Lambertem Zaorálkem, rovněž učitelem, se 
kterým byla oddána po několika letech na Velehradě. Z Tupes 
byli manželé Zaorálkovi školským inspektorátem přeloženi 
učit na základní školu do Těmic u Bzence, kde zůstali sedm let. 
Manžel zemřel a paní Zaorálková přichází roku 1941 s dvěma 
nezletilými chlapci do Boršic, kde učila prvňáčky po celých pět-
advacet let. Byla veřejně činná v obci i v rámci školy, podílela se 
na  přípravě kulturně společenských akcí. Její pozůstatky jsou 
uloženy na boršickém hřbitově.

Vzpomínka na učitelky a učitele, kteří učili na Základní škole v Boršicích
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pan učitel František Horenský
narodil se roku 1866  v Pašovicích
zemřel v roce 1933 v Boršicích
Při svém ohlédnutí bychom neměli 

zapomenout na pana učitele Františka 
Horenského, který učil na přelomu 
století. Nejspíš to bude jen starší část 
generace boršických seniorů, kteří ho 
mohou pamatovat. Pan učitel Horen-
ský učil na staré škole (Na baště) v le-
tech 1890. Jako pedagog na naší škole 
působil do roku 1925. V roce 1927 se 

stal čestným občanem Boršic. Oženil se s boršickou rodačkou 
paní Viktorií Hanákovou. V obecní části Trávníky si postavil 
rodinný dům a podle vyprávění místních  občanů byl velmi ob-
líbený. Mnohé žáky připravoval  k dalšímu studiu na vyšší stu-
peň škol. Rovněž projevil v tehdejší době zájem o fotografování 
technikou na sklo. U našich občanů zanechal mnoho fotografi í. 
Není pochován na boršickém hřbitově.

pan učitel Osvald Cifr
narodil se v roce 1905 v Oseku u Pře-

rova
zemřel 28. února 1973
Na základní škole učil matematiku, 

češtinu a další předměty. Měl převážně 
na starosti po několik generací šestou 
třídu. Byl to pan učitel s  rozhledem, 
který mu po celou dobu jeho působní 
na místní škole zjednal respekt, byl 
oblíbený i u žáků. Nějaký rok pracoval 
i na obecním úřadě coby místní kroni-
kář. Byl dvakrát ženatý, bezdětný a obě manželky mu zemřely. 
Když pak on sám zemřel, měl velmi smutný pohřeb. Neměl totiž 
nikoho,  kdo by ho z domu, kde zemřel, odnesl do kostela a 
pak i na „poslední cestu“. Jeho přáním bylo, aby byl pochován 
u plotu hřbitova v blízkosti jeho domu v Radovanech, kde měli 
zahradu, kterou velmi miloval. 

Zcela určitě na Základní škole v Boršicích učilo více pedagogů, o kterých není v tomto připomenutí zmínka, protože mu-
seli do zdejší školy dojíždět z okolí, a tak provázanost s obcí nebyla tak veliká jako u zmiňovaných. Všichni uvedení, dnes již 
zesnulí učitelé, bydleli v minulé době v Boršicích, a to mělo právě velký vliv i mimo školu a tedy druhotný přínos na výchovu 
všech generací, které kolem nich za dobu jejich práce prošly. Proto možná s odstupem času, kdy jako vše ostatní mizí v pro-
padlišti dějin a času bez důstojného povšimnutí a poděkování, nyní věnujme tichou vzpomínku na jejich mravenčí práci 
po celou dobu jejich působení na boršické základní škole.                                             Připomněl nám rodák Josef Kedroň (1924)

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2008
Rekapitulace sbírky v Boršic ích

p.č. pokladnička číslo jméno a příjmení ved.skupinky celkem Kč
1 108 Ludmila Hanáková 8 612,00
2 109 Ludmila Heliová 5 020,00
3 110 Bronislava Otrusinová 5 678,00
4 111 Marie Vaňátková 4 930,50
5 112 Marie Šáděrová 3 329,50
6 113 Štěpán Šimon 7 321,50
7 114 Jana Gabrielová 7 417,50
8 115 Marcela Gabrielová 5 990,00
9 116 Marcela Vycudilíková 3 535,00

součet 51 834,00
 

Oblastní charita 
Uherské Hradiště 
všem dárcům 
i koledníkům 
děkuje.
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O mojí babičce...
Milí Boršičáci, v únoru tohoto roku  uplynulo 100 let od chvíle, kdy  se narodila moje babička Bohumila Zaorálková. Pamětníci ještě 

vědí, jaký přínos znamenala tato drobná paní pro kulturu a školství naší obce. Ale protože pamětníků valem  ubývá a taky proto, že  se na 
ni v minulých  vzpomínkách a výňatcích z kroniky  pozapomnělo, přináším vám  tuto pohádku jejího života.....

Příběh, který vám budu vyprávět, se začal na začátku minulého století ve Kvasicích u Kroměříže. Na jeho počátku byla láska. Láskou  
k sobě zapláli slečna z pošty Mařenka a pošťák Václav. Vzali se a v krátké době se jim narodily dvě dcerky. Protože Václav i Marie měli 
v srdci víru v národní budoucnost, pojmenovali děvčata hezky česky Ludmila a Bohumila. Tak na svět přišla 27. února roku 1908 moje 
babička.

Rakousko už nemělo mít v té době dlouhého trvání. Jednoho dne Václav doprovázel své dcerky 1. září do školy. Liduška šla do první 
třídy. Radostně je přivítal  její učitel, který byl zároveň i tatínkův přítel z dětství. „Václave, potřebovali bychom tě ve škole!“

„Mě?“ podivil se Václav. „Ano, tebe. Je nedostatek vlasteneckých učitelů,“ odpověděl kamarád a hladil děvčátka  po vláskách. „Umíš 
krásně psát a kreslit, vzdělání by sis mohl doplnit... Ty jsi nikdy neuvažoval, že bys mohl učit děti?“ Není už bohužel důležité, co Václav 
Bradáč odpověděl, za rok narukoval do války a  v roce 1915 padl na Piavě. Ale je důležité, že ho slyšela i malá Boženka. Měla sice jít 
do školy až za dva roky, ale už teď upírala na pana učitele svůj toužebný pohled . Plynula léta, ale Boženka stále obdivovala všechny své 
učitele. Ona bude učitelka! Ona musí být učitelkou, naše vlast potřebuje učitele... No právě, učitele... V té době bylo vzdělávání žen teprve 
v plenkách. Každá dívenka, která se dala na cestu vzdělání, musela mít buď bohaté rodiče, nebo neobyčejnou bystrost a buldočí píli. 
Maminka Mařenka se po tatínkově smrti vdala za chudého vdovce se čtyřmi malými dětmi, takže Božence zbývala jen jedna cesta. Musela 
být nejlepší z celé školy... „Budu nejlepší...,“ opakovala si, když otvírala dvířka kamen. Nechtěla ale přikládat. Nebylo na petrolej, tak se  
při otevřených dvířkách kamen učila. Tak se stalo, že to dokázala. Byla nejlepší a dostala se na dívčí lyceum v Kroměříži, potom i na školu 
v Uherském Hradišti..Stala se učitelkou. 

Učitelka na venkově byla v té době nejvíc sledovaná osoba ze vsi. Pomluvy a drby často způsobily, že se  tyto učitelky nerady vyskytovaly 
v pánské společnosti, a  pokud se vůbec provdaly, tak až na tehdejší zvyklosti v pozdějším věku. Toto štěstí potkalo poměrně brzy i Bohu-
milu. V roce 1934 se provdala za kolegu Lamberta Zaorálka. Usadili se spolu v Těmicích. Lambert jako správný řídící školy začal hned 
organizovat kulturní život v obci.

Narodili se jim dva chlapci, můj tatínek a můj strejda. Sotva vyrostli z plenek, začaly rodince vážné starosti. U Lamberta propukla zlá 
nemoc a rodinné prokletí - tuberkulóza. Byly tu obavy z nákazy, proto se musel postupně vzdát všeho. Nejprve dostal zákaz učit, postupně se 
přestal i zapojovat do veřejného života. A protože takhle musel umřít duševně, tělesně také zemřel velmi brzy. Oba chlapci ještě ani nezačali 
chodit do školy. Byla mizerná válečná doba a Bohumila si hledala s chlapci jiné působiště, chtěla zkrátka jinam.

A tak roku 1941 přijeli na korbě náklaďáku do Boršic, které se měly stát jejich domovem. Byl to div, že se nejen tatínek a strejda, ale 
všichni ti tenkrát malí kluci dočkali konce války, neboť touha po vyhledávání dobrodružství jim byla vlastní. A jak se lze dočíst ve vzpomín-
kách mého strýce, zlobili ti tehdejší kluci mnohem víc než dnešní. Zaorálkovi  nejprve bydleli po podnájmech, potom si koupili a opravili 
starý domek. Kluci rostli, maminka je pravidelně řezala rákoskou a nastaly idylické časy kultu osobnosti. Maminka a paní učitelka Bohu-
mila musela být přísná. Život se s ní nemazlil a taky jí už nikdy nezmizel z tváře ten zapálený a cílevědomý pohled, který chtěl dostihnout 
ty rozjívené slovácké kluky a děvčice, ať už jsou  kdekoliv, a nacpat do nich tolik vědomostí, kolik jen půjde. Začala působit ve veřejném 
a kulturním životě obce, režírovala divadelní  hry a organizovala zájezdy na představení do Uherského Hradiště. Tehdejší totalitní režim 
ji však připravil i hodně bolestných chvil. Aby mohla nadále učit, musela jako všichni učitelé vystoupit z církve. Když probíhala násilná 
kolektivizace zemědělství, musela z pozice učitelky chodit agitovat pro družstvo. Několikrát na ni sedláci pustili i běsnícího psa. Nedivila se 
jim. Ale těžko by jim vysvětlovala, že ona chce prostě jen učit děti. To bylo pro ni velmi bolestné. Do kostela potom už nikdy nešla, ale o víru 
ji režim nepřipravil. Jako malá jsem byla svědkem toho, jak babičce víra pomáhala v bolesti a nesnázích. Protože pro svou lásku vydržela 
všechny formy tehdejší buzerace, vykonávala babička několik let i funkci zástupce ředitele školy. 

Po svém odchodu na penzi ještě dlouho doučovala děti...
Hrávala jsem si pod stolem a dodnes mám v paměti ty  plamínky v očích, když mohla zase někoho učit. Ale došlo taky na mě. I na 

mně si babička smlsla. Protože se tenkrát zhola nic nevědělo o dysgrafi i, týrala mě o prázdninách krasopisem z prvorepublikových písanek, 
později sečítáním nesmyslných sedmimístných cifer na  páskách do obchodní kasy, neboť ani o dyskalkulii se nic nevědělo. Babička byla 
taky mizerný psycholog. Jak je dobře, že nynější adepti učitelství mají psychologii jako povinný předmět...

Dnes se vyhlašuje anketa Zlatý Amos pro nejlepšího učitele. Myslím si, že se kvality učitele poznají, až když je dávno v Pánu a jeho už 
senilní žáci si o něm povídají na školních srazech.

A taky vím, že láska je láska. A pokud ji máte ke svému povolání, tak se to opravdu pozná. 
Hana Šedá, vnučka  Bohumily Zaorálkové

Blíží se nám velikonoční svátky - oslava Krista Zmrtvýchvstalého, který nám všem slibuje život věčný 
a ukazuje cestu do nebe. Velikonoční bohoslužby budou se konat:
16. 3. Květná neděle - památka Kristova vjezdu  do Jeruzaléma – mše sv. v 7:30 a v 11:00, Tučapy v 8:45
20. 3. Zelený čtvrtek - památka Poslední večeře Páně – mše sv. v 18:30
21. 3. Velký pátek - den Kristova ukřižování  – obřady v 18:30
22. 3. Bílá sobota – velikonoční vigilie – obřady v 21:00
23. 3. Neděle – slavnost Zmrtvýchvstání Páně – mše sv. v 7:30 a v 11:00, Tučapy v 8:45
24. 3. Velikonoční pondělí – mše sv. v 7:30 a v 11:00, Tučapy v 8:45

Všem přeji radostné prožití velikonočních svátků                                                                                    P. Grzegorz Kotynia - farář
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poř. 
č.

Druh poplatku částka Kč

1 Místní poplatky obecně záv. 
vyhláška 1/2007
Odvoz odpadu 480 1 rok / 1 osoba
Poplatek ze psů 50 1 pes

200 2. a další pes
Pronájem veř. prostranství 
prodejce

40 1 m2

Pronájem veř. prostranství 
služby

10 1 m2

Pronájem veř. prostranství 
stav. zař.

5 1m2

Pronájem veř. prostranství 
reklam. zař.

10 1 m2

Pronájem veř. prostranství 
cirkus, lunapark

30 1 m2

Pronájem veř. prostranství 
skládky

5 1 m2

2 Hřbitovní polatky ZO 
14.12.2007
nový dvojhrob  +  nájem na 
10 let

1000 nový hrob

nový hrob v urnovém háji + 
nájem na 10 let

500 nový hrob

dvojhrob 500 nájem na 10 let
hrob v urnovém háji 300 nájem na 10 let

3 Nájem SOS ZO 14.12.2007 500 jeden obřad
4 Kulturní dům ZO 14.12.2007

nájem sálu 1000 první den
nájem sálu 500 druhý den
nájem kuchyně 500 1 akce
nájem sálu a kuchyňě 
-  pohřeb 

300

vestibul 500 1 den
pronájem nádobí 1 1 osoba
el. energie 6 1 kWh
praní ubrusů 15 1 kus
praní utěrek 5 1 kus
nájem sálu / hudební 
produkce /

10 000 1 akce

nájem sálu / PO /  5 000 1 akce
záloha na pronájem sálu / 
PO /  

2 000 1 akce

5 Poplatky za reklamu v KT ZO 
14.12.2007
Sekce OÚ zdarma
S. sdělění občanům na 1 
týden+5 x hlášení

50 místní občané a fi .sídlící 
v obci

S. reklama na 1 měsíc 100 místní občané a fi .sídlící 
v obci

S. reklama na 1 měsíc 200 ostatní občané a fi rmy
6 Kabelová televize  ZO 

14.12.2007
Poplatek za KT 1200 1 přípojka za 1 rok
Připojení 6000
Zrušení, nebo znovu zavedení 
KT

2000

7 Poplatek za hlášení v místním 
rozhlase ZO 14.12.2007
občané pohřeb zdarma

Ceník poplatků Obce Boršice  na rok 2008
poř. 
č.

Druh poplatku částka Kč

občané 10
prodejci 50 hlášení v relaci
prodejci 200 hlášení mimo relaci

8 Nájem nemovitostí  ZO 
14.12.2007
prodejní plocha 1 m2 450
ostatní plocha  1 m2 350

9 Matriční poplatky zákon  
634/2004 Sb.
ověření podpisů - legalizace 30 1 podpis
ověření fotokopie - vidimace 30 1 strana 
druhopis matričního dokladu 100 1 matr. doklad
náhled do matriky 20 1 případ
vysvědčení o právní způsobi-
losti pro uzavření manželství

500

svatební obřad mimo sobotu 1000
rejsttřík trestů 50 v kolcích
vydání osv. o státním 
občanstí do 15 let

100

změna jména 1000
OP - ztráta 100
OP nový zdarma
změna trvalého pobytu 50
vydání stejnopisu ze spisu 15 1 strana 
vydání pasu - dělá MÚ Uh. 
stojí 600.- kč

10 Poplatky stavební úřad zákon 
634/2004 Sb.
stavební povolení 300
územní rozhodnutí 1000
odstranění stavby 100

11 Poplatky v knihovně  ZO 
14.12.2007
členský polatek 40 1 rok
vystavení náhradního 
čtenářského průkazu 

20

upomínky 15 1. upomínka
upomínky 30 2. upomínka
upomínky 40 3. upomínka 
upomínky 50 doporučený upomínací 

dopis
zprostředkování meziknihovní  
výpujční služby

30

tištěné výstupy 3 strana A 4, černobílý tisk
jednorázová služba  bez 
registrace

20

ztráta dokumentu 30 Kč + cena doku-
mentu

poškození čárového kódu 10
12 Kopírování  ZO 14.12.2007 1 1 strana  A 4
13 Faxování ZO 14.12.2007 30 1 strana / CZ,  I,  D,  

SK,  A /
Faxování 80 1 strana  / RUS, UA /

14 Prodej pohlednic ZO 
14.12.2007

4 1 kus

15 Reklama ve zpravodaji ZO 
14.12.207

1000 1/2 strany  A 4
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Rozpočet Obce Boršice na rok 2008                                                                                              zápis ZO 7/07 - příloha 02
 §     položka                       Příjmy            tis. Kč  §     položka Výdaje                tis. Kč

1111 Daň z příjmů FO ze závislé činnosti 3 190 2212 Silnice a MK opravy a udržov. 3 500
1112 Daň z příjmů FO ze samost.výděl.čin. 880 2221 Výdaje na dopravní územ.obsl 120
1113 Daň z příjmů FO z kapitálových výnosů 150 2321 Kanalizace 540
1121 Daň z příjmů právnických osob 4 690 2342 Protipovodn.a protierozní opatř. 1 000
1122 Daň z příjmů PO za obec 250 3113 Školství (v tom příspěvky ZŠ 2300 tis. Kč) 3 000
1211 Daň z přidané hodnoty 7 620 3313 Letní kino 20
1334 Odvod za odnětí půdy 2 3314 Knihovna 380
1337 Poplatek za likvidaci komunálního odpadu 920 3322 Kulturní památky 50
1341 Poplatek ze psů 20 3341 Kabelová televize a rozhlas(rozhlas 100 Kč) 850
1343 Poplatek za užívání veřejného prostranství 40 3349 Ost.zál.sděl.prostř. - obecní zpravodaj 50
1347 Popl.za provoz výher. hracích automatů 80 3392 Kulturní dům 1 000
1351 Odvod výtěžku z provozování loterií 80 3399 SPOZ, kulturní akce obce 80
1361 Správní poplatky 75 3412 Tělovýchova - údržba sportovního areálu 100
1511 Daň z nemovitostí 800 3419 Tělovýchova - příspěvky 94
4112 Neinvestiční přijaté dotace ze stát.rozp. 932 3421 Zájmová činnost mládeže a dětí -příspěvky 120
4121 Neinvestiční přijaté dotace od obcí 160 3429 Příspěvky na zájmovou činnost - ostatní 25
4134 Převody mezi účty 700 3612 Byty - opravy a udržování 50

2321 Pronájem ČOV 345 3613 Nebytové hospodářství 40
3314 Činnosti knihovny 20 3631 Veřejné osvětlení 300
3341 Kabelová televize a hlášení místního rozhl. 510 3632 Pohřebnictví 250
3392 Za pronájem KD 50 3635 Územní plánování - SÚP 20
3412 Pronájem areálu  - SK 94 3636 Územní rozvoj (údržba digitální mapy) 20
3612 Pronájmy z bytů 70 3639 Ostatní územní rozvoj - nákup pozemků 30
3613 Pronájem nebytových prostor 370 3722 Sběr a svoz komunálního odpadu 1 020
3632 Pohřebnictví 30 3745 Veřejná zeleň - opravy a udržování 160
3633 Pronájem plynovodu 5 4339 Pomoc rodině-příspěvek při narození dítěte 150
3635 Územní plánování 30 4341 Soc.pomoc osobám v hmot.nouzi 50
3722 Třídění odpadu EKO-KOM 70 4357 Domov pokojného stáří 200
6171 Prodej zboží, materiálu a služeb 70 5512 Požární ochrana 100
6310 Příjmy z úroků a dividend (divid.80 tis.Kč) 130 6112 Zastupitelstvo obce 1 400

6171 Místní správa 4 970
6310 Výdaje fin.operací (úroky úvěru 120 tis.Kč) 160
6330 Převody mezi účty 700
6399 Platby daní a popl.-daň z příjmu PO za obec 250
6402, 6409 Ost.činnost-příspěvky mikroregionu, vratky 196

Celkem příjmy 22 383 Celkem - výdaje 20 995
8115 Změna stavu prostředků bank.účtů (PS-KS) 612
8124 Splátky úvěru -2 000

Financování(+)=schodek, (-)=přebytek         -1 388
Celkem 20 995 Celkem 20 995

Zpracovala: Jana Svobodová                                  projednal: FV 20.11.2007, RO 28.11.2007                                    schválilo: ZO 14.12.2007
návrh rozpočtu vyvěšen 29.11.2007, sňat 14.12.2007 

Czech POINT - výdej ověřených výpisů
Na Obecním úřadě v Boršicích byla od 8.2.2008 nově zřízena služba občanům - vydávání ověře-
ných výpisů.
Vydávání ověřených výpisů:

• z katastru nemovitostí (cena 100,- Kč za první stranu, za každou další 50,- Kč) 
• z obchodního rejstříku (cena 100,- Kč za první stranu, za každou další 50,- Kč) 
• z živnostenského rejstříku (cena 100,- Kč za první stranu, za každou další 50,- Kč) 
• z rejstříku trestů (cena za žádost 50,- Kč) 
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1/2008

Vážení zákazníci,
i n ce k a e e a ici á ení na e e ek nick a ník

že e ní e á e a i k e e i i á ní e e ize , z i
e e, že n e e ní e ánek ak e ec na i i á ní V zna ena ,

Co je pozemnídigitální vysílání?

do í v voj v

DVB-T (Digital Video Broadcasting Terrestrial) neboli pozemní digitální vysílání je
nov syst m p enos televizní o signál , kter post pn na radí so asn televizní
vysílání lavní v odo pozemní o digitální o vysílání by m l b t dobr p íjem signál
i v lenit c regionec a st m stsk zástavb Dále by m la nabídno t nov televizní
stanice, kvalitn j í obraz, mobilit a interaktivní sl žby

V so asn dob je v esk rep blice signálem DVB-T pokryto zemí ra a, Brno,
strava, stecko a Domažlicko V t c to lokalitác lze p ijímat programy T , T , T
T port a TV ova Dále jso v raze dost pn programy TV rima, TV ko, TV oe

a TV blic a v strav regionální vysílání ocal TV limkovice

a podzim rok byl sc válen lán p ec od na digitální pozemsk vysílání,
kter termín je spo t ní digitálníc vysíla a vypínání vysíla analogov c
Ve línsk m kraji je plánován tento p ec od na rok

plno ormátov c televizníc stanic (pravd podobn T , T , TV ova, TV
Prima + další 2)

t matick televizní stanice (pravd podobn T 2 , T port, TV oe + další )
2 stanice s regionálním vysíláním
18 rádiových stanic
Z toho vyplývá, že nást p digitalizace zatím není zp sob jak razantn rozší it

a dostate n zpest it programovo nabídk , ale je to ešení pokrytí v místech,
kde analogový signál nebyl silný a nebo byl n jakým zp sobem r šen

V so vislosti se zavedením digitálního vysílání se ž tak ml ví o r it interaktivit
vysílání ( Pro p edstav jak vypadájí interaktivní sl žby v ako sk

) a možnosti vysílat placené programy jako
je tomu u satelitního vysílání.

elkov by nápl digitálního vysílání m la být následující

zejména využívat gotv - rakouská TV stanice.“

okra ování í t ...

SATTURN HOLEŠOV spol. s r.o.

SATTURN HOLEŠOV spol. s r. o.
Dlažánky 305
769 01 Holešov

www.satturn.cz
obchod@satturn.cz

573 398 723

STÁLÁ SERVISNÍ SLUŽBA: 603 509 161
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Žijí mezi námi 
Ještě ten den, druhou středu „ osmičkového roku“, 

byly všechny zdravé. Jen skulinkou mraků je však přece 
na malou chvíli pozlatil paprsek slunce a rozevlál svěží 
vítr, uhánějící k Buchlovu. Svým pohledem je pozdravil 
i člověk, který je vysázel a láskyplně opatroval. Ještě pak 
tu a tam pohladil leckterou větev, jak to vždy dělával… 

Ano, jde o ovocný sad, již plně rodící všechny u nás 
obvyklé druhy ovoce. Ten den opravdu nikdo z uvede-
ných netušil, že v této podobě se už nikdy nesetkají.

Zatím totiž, možná nedaleko, dorůstal u jiného člo-
věka nádor zla. A dorůstal už dlouho, intenzivně a neo-
vladatelně! Takový produkt je velmi nebezpečný, proto-
že zatím co ten druh, který ničí tělesné buňky člověka, 
v němž se usídlil, tento má hráče nejméně dva: u jedno-
ho člověka se zrodí a druhého či druhé postihne.

A tak nadešel večer onoho dne, sychravý a podmra-
čený, v němž jen málokdo má potřebu či povinnost vyjít 
z domu. Ten jiný člověk, napěchovaný nenávistí, tuto 
potřebu bohužel měl. Vyšel z domu, sem tam se ohlédl, 
zda ho někdo nevidí (tím si ovšem nikdo nemůže být 
zcela jist…) a došel na místo činu. Chvíli naslouchal, 
aby zjistil, je-li opravdu sám, a pak rychle konal. V ten 
okamžik mu pro jeho zarputilost nevadila ani blízkost 
místa, kde na památku dávné světodějné lidské zloby 
jiní lidé postavili pomník Ukřižovanému !… Zpod 
kabátu vytáhl nástroj, velmi, velmi dobře nabroušený 
a konal.

Sad se zachvěl a napadené stromky zanaříkaly! Dvě 
nadějné, už vysoké hrušky přišly v tu ránu spolu s níz-
kokmennou jablůňkou o své hlavní výhony. Po tomto 
zásahu jsou nyní podobny člověku, jemuž byly uťaty 
ruce! A čím se provinily?

Lze tento čin nazvat vandalstvím? To by asi bylo 
málo, protože toto nebyla neodborná klukovina, či ně-
jaké předvádění se podnapilého siláka! Zde šlo se vší 
určitostí o dlouho připravované pomstychtivé barbar-
ství, ještě výsměšně naznačující, že by mohlo být ještě 
hůř! Doufejme však, že může být i líp, protože třeba 
všechno dříve nebo později praskne.

Zbývá ještě zamyšlení nad tím, co vede tyto lidi zlé 
vůle k podobným činům. Pravděpodobně se mnoho 
nového nedozvíme… Je to zřejmě stále nenávist třeba 
k tomu, že jste jiní, lepší, nebo uražená ješitnost, jest-
liže jste se - byť nanejvýš zdvořile - dožadovali úpravy 
obtěžujícího konání. Často jde o arogantní nadutost, 
primitivní domýšlivost nebo nesoudnost a zarputilost, 
s nimiž se nepochopitelně přenášejí do přítomnosti 
údajné až záhrobní křivdy.Vůbec nevadí, že jste u toho 
nikdy nemuseli být. No a závist… k tomu už není co 
dodat! Ovšemže to může být i nějaká cílevědomá snaha 
od něčeho vás odradit nebo bůhví co ještě!

A ještě otázka, zda se toto stalo či nestalo v naší 
obci? Některá předchozí slova jsou sice blízká tomu, 
že ano. Ale k Buchlovu přece fouká vítr z tolika stran! 
Ať se to však stalo kdekoliv a komukoliv, bohužel se 
to opravdu stalo, což je důvod přinejmenším ke zne-
klidnění. Protože před takovými zlými lidmi je třeba 
mít se na pozoru! Ale před čím vším je třeba mít se na 
pozoru? Což je i jinak toho všeho, co na mnohé z nás 
doléhá, málo i tak?

Škoda, že neexistuje takové spravedlivé pohádkové 
peklo, v němž čerti bedlivě sledují a evidují lidské hří-
chy, a jestliže jsou tyto už nějak neúnosné, hříšník je po-
lapen, ještě pro jistotu převážen na neomylné pekelné 
váze… no a potom….

z poznámek jednoho z nás/ 13. ledna  2008

Základní škola informuje

Dne 14. února se uskutečnil zápis dětí do první třídy základní školy. 
Jeho součástí byl i den otevřených dveří dolní školy, při kterém si děti 
i rodiče prohlédli prostory školy, odborné učebny, výzdobu z prací žáků 
a děti si vyzkoušely psaní a malování i na interaktivní tabuli. Součástí 
této akce byla i ukázka tréninku fotbalové přípravky pod vedením pana 
Moravčíka. Zápisu se zúčastnilo 27 dětí, z toho 24 dětí z Boršic a 3 
ze Stříbrnic. Na konci školního roku ukončí povinnou školní docházku 
30 žáků 9. třídy, do první třídy pravděpodobně nastoupí od září 2008 
22 žáků. 

Před pololetím zvítězili členové šachového kroužku Luděk Volčík, 
Adam Gabriel, Erik Pfeffer a Dominik Pfeffer v krajském kole přeboru 
škol v šachu a postoupili do celostátního kola. Laďa Hamřík absolvoval 
soutěž na obchodní akademii ve znalostech z informatiky a v psaní na 
počítači, kde v obou soutěžích zvítězil.  Děti z turistického oddílu Kam-
zík absolvovaly pod vedením paní Hanákové Uzlařskou regatu v Ostra-
vě a Nikola Hrušáková s Romanem Marčákem obsadili shodně druhá 
místa, do fi nále dále postoupili Daniela Kachtíková, Tereza Pondělková 
a David Stodůlka.

Od prosince je v provozu na dolní škole interaktivní učebna s tabulí 
Smart Board, pomocí které učitelé moderní a pro děti zajímavou formou 

přibližují žákům probírané učivo.     
       Stanislav Horehleď, ředitel školy
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Sdružení rodičů informuje
Naše činnost ve školním roce 2007/2008 začala již tradičně 

Průvodem světlušek, který pořádáme ve spolupráci s místní 
knihovnou u příležitosti Týdne knihoven. V tento den panovalo 
pěkné počasí a světýlek se slétlo nepočítaně. Děti už jsou zvyklé, 
že je vždy s tímto pochodem čeká, kromě ohňostroje, každý rok 
něco nového. Letos to byla strašidelná brána. Odvážlivci pro-
cházeli sami, další v náručí s tátou nebo mámou, ale zážitky měli 
všichni obrovské. Do strašící atmosféry blikaly nazdobené dýně 
a fotoaparáty pyšných rodičů, všichni se chtěli pěkně vystroje-
nými plody podzimu pochlubit. Pak už jen dychtivě sledovali 
ohňostroj, v jedné ruce lampion a v druhé da-
rovanou svítící tyčinku. Po skončení světelné 
produkce se ozval potlesk, který patřil jak 
organizátorům, tak i zásahové jednotce SDH, 
která se postarala již tradičně o bezpečnost 
této akce.

Ještě než nadešel čas na náš nový projekt 
- Předvánoční jarmark, řešili jsme problémy 
s některými žáky, nacvičujícími polonézu. Na-
konec vše dopadlo dobře a na Rodičovském 
plese byli všichni rádi, že se nechali přemlou-
vat, aby se pak v polonéze předvedli a pobavili 
se na plese. Víme, jak je těžké některými ak-
cemi zaujmout i žáky vyšších ročníků. Odmě-
nou byl pro tančící páry i bowling v Uherském 
Hradišti v době pololetních prázdnin.

První jarní jarmark navázal na ten předvá-
noční a snad se stane tradicí. Cílem je hlavně 
ukázat a odměnit šikovnost dětí základní i ma-
teřské školy, předvést řemeslníky-živnostníky 
z Boršic a v neposlední řadě odhalit výtvarné 
cítění  a um našich dalších spoluobčanů.

Na konec dubna se chystáme opět slétnout se všemi boršic-
kými čarodějnicemi v areálu letního kina a U Eskymáka.Tamtéž 
se také všichni uvidíme na Boršické třicítce, kterou vydatně po-
máháme pořádat.

Červen je ještě moc daleko, ale už teď máme nápady na 
ukončení školního roku. Děti opět zhlédnou fi lm, promítaný 
v našem jedinečném letním kině, a ještě před tím je čeká bohatý 
program.

Budeme se těšit na hezké shledání s vámi se všemi, kteří nás 
podporujete v konání těchto akcí, ať již darem do tomboly, nebo 
jen účastí. Za všechno jsme vděční a děkujeme, vždyť to všechno 
děláme pro děti !!                         Srdužení rodičů při ZŠ Boršice

Rodičovský ples 2008
I když zbývá ještě pár hodin do začátku Rodičovského plesu, my žáci 8. a 9. třídy Základní školy Boršice už čekáme ve vestibulu 

kulturního domu. Před začátkem vystoupení ještě vylepšujeme nějaké detaily a už se hrnou první lidé.
Zdá se, že jich přichází moc, a začíná v nás růst tréma. Najednou je čas odtančit  polonézu. Zaznívají první tóny hudby a my 

vykračujeme na parket. Všichni jsme rozklepaní, ale postupně z nás ta tréma padá a my tančíme, jako by byl sál prázdný. 
V průběhu večera jsme zatančili další dva tance a znovu předvedli polonézu. K tanci jsem vyzvali i pana ředitele a jeho man-

želku. Zbytek večera probíhal ve víru diskotékových hitů i společenských tanců. Věřím, že jsme si to užili. Přijďte si to příští rok 
zopakovat jako my. Byla to pro nás velká zkušenost a velký zážitek.             Kateřina Doložílková
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Koncem loňského roku a na začátku nového roku se u nás 
v Domově pokojného  stáří konalo  hodně akcí, které nás po-
těšily.

Dne 14.11.2007 ve 14 hodin proběhlo  protipožární  cviče-
ní, kdy jsme se snažili co nejdříve opustit budovu a utíkat před 
ohněm. Úspěšně jsme se evakuovali a bez zranění se vrátili do 
svých pokojů, obohaceni o nové zkušenosti.

Zúčastnili jsme se besedy s důchodci, divadelního předsta-
vení „Dámy a husaři“ a v neposlední řadě krásného vystoupení 
folklorního souboru Pentla k 20. výročí jejich vzniku. Vydrželi 
jsme se celé tři hodiny dívat a poslouchat.

V měsíci prosinci jsme uspořádali  mikulášskou besídku, kte-
rá se konala 7.12.2007. Při této příležitosti přijal naše pozvání 
i pan senátor Josef Vaculík. Na programu bylo divadlo s tradiční 
vánoční pohádkou Mrazík v podání ochotnického souboru Hol-
ky z Domova, přišel za námi Mikuláš s dárky a nezapomněli na 
nás muzikanti ze Vsetína pod vedením ing. Zdeňka Novosada.

Svátky vánoční jsme slavili společným stolováním u štědro-
večerního stolu, zazpívali jsme si koledy, rozdali dárky a nako-
nec vše vyvrcholilo slavnostní mší svatou.

Vánoce a Nový rok se překulily a ani jsme se nenadáli a už 
tu byl masopust.

Také na masopust, který jsme slavili dne 31.1.2008, bylo při-
praveno divadelní  představení, živá hudba a pochovávání basy 

a nesmělo chybět bohaté občerstvení v podobě koblihů, slaniny, 
škvarků a svařáčku. 

Ochotnické divadlo Holky z Domova  se  tentokrát před-
stavilo pohádkou O dvanácti měsíčkách, zahráli muzikanti na 
různé hudební nástroje „co dům dal“ a pochovali jsme basu s 
patřičným pláčem ubohých pozůstalých. Nakonec nám zahrál 
pan Kapitán ze Zlechova na harmoniku k tanci a poslechu.

Zábavy se účastnili nejen rodinní příslušníci uživatelů, ale 
i známí z obce Boršice, kteří k nám zavítali na návštěvu.

Mgr. Pavla Zahrádková

Domov pokojného stáří
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Čas je neúprosný. Letos jsme připravovali již V. krojový ples 
Obecního úřadu Boršice. Po zkušenosti z loňska jsme se trochu 
obávali toho, kolik tancechtivých návštěvníků přijme naše po-
zvání na - jak doufáme - příjemně a kulturně strávený večer.

Již od samého začátku jsme byli příjemně překvapeni počtem 
neustále přicházejících hostů, kteří se přišli pobavit. 

Stárci a stárky loňských hodů měli u vchodu plné ruce práce 
s naléváním domácí slivovice na přivítanou a nešetřili úsměvy. 

Taneční parket se pomalu plnil jak krojovanými, tak i „civi-
ly“ a dechová hudba Boršičanka se nenechávala zahanbit. Sál se 
i přes pokročilou hodinu pořád plnil novými a novými kroji.

I když nebylo až tak důležité, kolik krojovaných se letos 
sešlo, ale pro lepší přehled všech krojů pro-
běhlo tradiční slavnostní defi lé. Sešlo se v 
něm na 100 krojovaných! Prezentoval se zde 
kroj např. hradišťský, kyjovský, buchlovský, 
hanácký, horňácký, ale i kroj slovenský z ob-
lasti Terchové a další.

Tečku za přehlídkou krojů udělalo spo-
lečné focení všech krojovaných a parket již 
patřil hostům večera, tanečníkům souboru 
a cimbálové muzice Pentla, kteří sklidili za 
svůj krátký program zasloužený aplaus.

Po prodání losů následovalo malé napětí, 
jak jsme měli či neměli šťastnou ruku, a ti 
šťastnější si mohli zamířit pro ceny do tom-
boly, která byla ukončena slavnostním loso-
váním prvních čtyř cen. První výhra – 5 poltů 
domácího uzeného - letos zůstala doma. 

Zábava pak pokračovala až do nedělních 
ranních hodin, snad ke spokojenosti všech 
zúčastněných.

I když nás na sklonku loňského roku někteří spoluobčané 
z organizování V. krojového plesu zrazovali, jsme rádi, že jsme 
nepodlehli a vytrvali. Letošní účast nám dala za pravdu, že stojí 
za to postarat se o kulturu v obci a snažit se udržovat naše tradi-
ce. Jak mi řekla jedna návštěvnice plesu, která přijela i s rodinou 
z Chrudimi :

„ Važte si velmi toho, co tu máte! Je to krásné, až oči přechá-
zí. U nás nic takového není a já vám to v dobrém slova smyslu 
moc a moc závidím. Podpořte hlavně ty mladé, kterých je tu to-
lik, a vytrvejte. Nic nedejte na pesimistické předpovědi. Stojí to 
za to!“ Myslím si, že měla naprostou pravdu. 

Bronislava Otrusinová

V. Krojový ples 2008
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Rok 2007 byl úspěšný co do počtu nových členů, v neděli se 
přes letní měsíce scházelo až 15 členů, že nám až málem „cvi-
čák“ nestačil.

Na „ cvičák“ dojíždí stále více členů nejen z okolí Boršic , ale 
i z Uherského Hradiště.

Náplň  „cvičáku“ se nezměnila  ani v roce 2007, stále se vě-
nujeme výcviku základní poslušnosti (sedni, lehni, vstaň, přivo-
lání, atd.), dále ještě rozvíjíme další schopnosti psů, jako skákání 
přes překážky, přechod přes žebřík a kladinu, přeběhnutí přes 
překážku  zvanou Áčko, aportování, kousání do pešku, přetaho-
vání se o špagát  i zákusy na rukáv na ochranu pána v případě 
nebezpečí. Hlavně se snažíme naučit pejsky soužití s ostatními 
psy i lidmi.

Soutěžní rok 2007 v Agility
Letos jsem se zúčastnila pouze tří závodů. Jelikož Henry měl 

nehodu a rekonvalescence trvala půl roku, začali jsme závodit 
až v září.

Naším prvním závodem byl Moravskoslezský pohár ve Vě-
třkovicích. Moc jsem od toho nečekala, protože jsem nevěděla, 
jak to bude Henrymu  po operaci pánve běhat. Díky pilnému 
cvičení jsme ale  zaběhli všechny běhy čistě, tento závod vyhráli 
a odcházeli se zlatem.

V říjnu jsme se vydali na „Podzimní Brno“, kam jezdíme 
tradičně každý podzim. Tady jsme běhali taky čistě a umístili 
se na 3. místě. 

No a tuto krátkou sezónu jsme završili mistrovstvím repub-
liky mládeže, kterého jsem se účastnila naposledy, protože od 
příštího roku už musím mezi dospěláky. Mistrovství se konalo 
v Třeboni ve sportovní hale. Tady se Henry  rozhodl, že bude 
zlobit, a dělal chyby. V jednotlivcích jsme skončili na 8. místě 
(z 37 závodníků). Na mistrovství se ale nezávodí jen za sebe, ale 
i ve družstvech. Naše čtyřčlenné družstvo se první den umístilo 
na stříbrné pozici, a to znamenalo velkou šanci. V neděli jsme 
zabojovali a na této pozici se udrželi. Stali jsme se skoro mistry 
republiky v družstvech. Tímto velkým stříbrným úspěchem jsem 
sezónu ukončila a teď už posílám přihlášky na příští rok.

Snad se už nic nestane a úspěchy budou dvojnásobné, pro-
tože od příštího roku začínám závodit s ovčandou Sárou, kterou 
už rok připravuji.  

Jana Kořínková

Více informací o nás se  dozvíte na našich internetových 
stránkách www.cvicakborsice.estranky.cz

KYNOLOGICKÝ KLUB BORŠICE

I v tomto roce jsme ukázali psí dovednosti na Dni dětí ve 
Vážanech  a zavedli jsme snad novou tradici jarního pochodu na 
Buchlov.                                                                    Martin Šimík

SPCCH v roce 2008
I pro letošní rok ZO SPCCH Boršice připravila pro své 

členy následující program:
Rekondiční pobyty

Červen: 21.-28.6. 2008 - Rajnochovice - hotel ZUBŘÍČ, 7denní 
pobyt pro kardiaky, předpokládaná cena 2000 ,- Kč.

Září: 13.-20.9.2008 - Nový Hrozenkov - hotel PERMONÍK, 
7denní pobyt pro diabetiky, předpokládaná cena 
2200,-Kč

Listopad: 9.-16.11.2008- Luhačovice - hotel POHODA, 7den-
ní pobyt pro vertebrogenní syndrom, předpokládaná 
cena 3500,- Kč

Výbor připravil dva zájezdy. Termíny a místa budou 
upřesněna.

Turistické pochody v okolí Chřibů (s opékáním špekáč-
ků), kulturní a společenské akce, návštěvy dlouhodobě a tr-
vale nemocných a jubilantů. V týdnu SPCCH se uskuteční 
turnaj v kuželkách, dále beseda o bylinkách.

Dne 12.3. se konala VČS, které se zúčastnilo hodně na-
šich členů. Vystoupily zde děti z MŠ a zpestřily tak program 
schůze. Její součástí byla i bohatá tombola. Tímto bychom 
chtěli poděkovat všem našim sponzorům za přispění.

Rádi mezi sebe přivítáme nové členy.
Závěrem bych členům a všem občanům popřál pěkné 

prožití svátků jara.
Za výbor SPCCH předseda Ladislav Hamřík
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O boršickém fl orbalu

Kde začít? Sám nevím.
Tak asi tam, kde to všechno začalo. Nikdo to asi neví přesně, 

ale budou to minimálně 4 roky, co se v Boršicích schází skupina 
lidí, kteří si rádi zahrají fl orbal. U zrodu celého kroužku stál 
Pavel Princ. 

Ale teď už spíš k tomu, jak to na začátku vypadalo. Když se 
začalo, tak ani nebylo pořádně s čím hrát a hlavně nám chybě-
ly pořádné branky. Pamatuji se, že to tenkrát ještě s fl orbalem 
mnoho společného nemělo, avšak důležité bylo, že nás to bavi-
lo.

Asi před 2 roky nastal konečně vytoužený zlom. Škola kou-
pila originální branky i výstroje. Od té doby si obojí po domluvě 
se školou půjčujeme. To byl asi největší rozmach boršického 
fl orbalu.

Nejvíc jsme se posunuli v posledním roce. Měření sil mezi 
sebou už nám nestačilo, tak nezbylo nic jiného, než zkusit další 
soupeře. Nejdřív to byla jen občasná utkání s týmem Starého 
Města. Bylo na nás znát, že nejsme dostatečně trénovaní. 

Pak se začala mezi všemi šířit myšlenka zkusit si zahrát re-
gionální fl orbalovou ligu. To nás napadlo tak někdy na konci 
roku 2007. Ale problémem bylo, že tato liga OFL (Ostrožská 
fl orbalová liga) se už hrála od října 2007 a zařazení se do rozjeté 
sezóny nebylo možné. 

Nakonec nám vysvitla nová naděje. Vedoucí ligy nás kontak-
toval, protože jeden z týmů nebyl schopen hrát tuto ligu a byl 
neustále kontumován. 

Šanci se nám podařilo využít. Začali jsme v jarní části. I když 
jsme měli naloženy kontumace vyloučeného týmu, tak nám to 
nevadilo. Hlavně že se mohlo hrát.

Naši soupeři, se kterými teď hrajeme, už nehrají jen tak pro 
zábavu. U některých týmů je vidět, že dost na sobě pracují, pra-
videlně trénují. 

Už náš první zápas v lize nám ukázal pomyslnou laťku vý-
konnosti, kterou musíme překonat. Teď, když už máme za se-

bou 5 zápasů z celé ligy, víme, jak moc je potřeba ještě s týmem 
pracovat, abychom se mohli mnohem lépe na hřištích soupeře 
prezentovat. 

Zbývá nám ještě jeden zápas základní části a měli bychom si 
zahrát taky play-off. Celá liga má 7 týmů. Mezi týmy se najdou 
samé známé vesnice a města, se kterými soupeříme v celé řadě 
jiných sportů. Patří sem: Ostrožská Nová Ves, Ostrožská Lhota, 
Kunovice, Staré Město, Uherské Hradiště. Prvních 6 postupuje 
do play-off. My zatím držíme 6. postupové místo a vypadá to na 
postup. Když vezmeme v potaz, že patříme mezi méně zkušené 
týmy a jsme nováček, tak je určitě postup do play-off pro letošní 
sezónu maximem.

Zajímavou poznámkou je i to, že náš tým drží jeden primát. 
Máme nejvíc hráčů ze všech těchto týmů.

V neděli 24. února 2008 se konal pohár přidružený k lize 
OFL. Samozřejmě náš tým nemohl chybět. Čekali jsme od toho 
víc, ale naše síly nám bohužel nestačily. A zbylo pro nás jen po-
slední místo ve skupině. I přesto máme pro příště ponaučení: 
trénovat, trénovat a trénovat!

Celý oddíl má velmi široký věkový průměr. Nejstarší hráči 
mají kolem 20 let a nejmladší i pod 14 let. Během posledního 
půl roku přibylo mnoho nových tváří. Do budoucna doufám, že 
přibudou i další. Tím bych taky chtěl vyzvat všechny, kdo mají 
zájem a chuť si zahrát, zatrénovat a pobavit se, ať to klidně při-
jdou zkusit. Hlavně kvůli tomu, abychom se co nejvíc zlepšovali, 
máme nyní tréninky 2krát týdně. Teď trénujeme každé pondělí 
od 19:00 a každý čtvrtek od 20:00 hodin. 

Nakonec bych ještě chtěl poděkovat všem, kdo nám pomohli 
odvážet hráče na zápasy. Ať už jsou to rodiče, bývalí fl orbalisti či 
samotní hráči. Bez nich by nebylo možná vůbec hrát! 

Pokud má někdo zájem si počíst nějaký ten článek nebo se 
podívat na nějakou fotku, vše najde na webu:  http://fl orbalbor-
sice.xixao.com/

  Stanislav Volčík ml.

Mlad í boršičtí fl orbalisté - ležící zleva: Martin  Hůlka, Ondřej Jílek; sedící na mantinelu zleva: Adam Gabriel, Ondřej  Tatařík, Filip 
Pražák, Radim Daníček, Petr Fejtek, Patrik Helia, Pavel Volčík . Nahoře uprostřed Stanislav Volčík.
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Z boršického šachu:
Mládež
V září začala nová sezóna 2007/2008. Hned 23. září 2007 

se konalo v Jaroměři mistrovství ČR v rapid šachu mládeže 
do 14 let, kde oddíl zastupovalo 6 dětí. V celkovém počtu 125 
účastníků se naši mladí šachisté neztratili. Výborného výsled-
ku dosáhl Adam Gabriel, který se v kategorii H14 umístil na 
5. místě, dál si v této kategorii vybojovali 13. místo Erik Pfeffer 
a 29. skončil Pavel Náplava. V kategorii H12 obsadil 9. místo 
Dominik Pfeffer a v H1O se Pavel Tománek umístil na 19. místě.  
A nakonec nás potěšilo i 9. místo Lenky Slabé v kategorii D12.

Od 8. do 18. října 2007 se v sibiřském Salekhardu konal 
uzavřený turnaj mládežnických 5členných družstev „The Cup 
of Arctic“.  Mezi tuto pětici vyvolených se dostal i náš Luděk 
Volčík. Jak sám referoval, setkal se zde se světovou špičkou do-
rostenců a hlavně poznal krásy i neduhy Sibiře. Družstvo ČR 
vybojovalo pěkné 5. místo z 12 družstev. Mimo jiné zde byla 
i družstva Nizozemska, Indie, Slovenska a pak týmy z jednotli-
vých částí celého Ruska.  

Typickým turnajem pro začínající mládež jsou v našem okre-
se turnaje Velké ceny regionu Uherské Hradiště. Všechny vý-
sledky těchto turnajů se sčítají a nakonec jsou vyhlášeni nejlepší 
hráči. Už několik let je první turnaj Velké ceny regionu Uherské 
Hradiště pořádán v Osvětimanech. Letos tomu nebylo jinak, 
20. října se v KD zase hrálo. Tak to bylo i v této sezóně, kde nás 
přijelo reprezentovat 9 našich žáků. Všichni si ve svých katego-
riích vedli podle očekávání.

Ve dnech 24. – 28. října proběhlo v Havlíčkově Brodě mis-
trovství mládeže Moravy a Slezska. V kategorii H16 nás velmi 
dobrými výkony mile překvapili Adam Gabriel (2. místo) a Erik 
Pfeffer (7. místo). Největší radost nám udělal Pavel Náplava, 
který se po velice vyrovnaném boji v kategorii H14 stal přebor-
níkem Moravy a Slezska. Dále ještě v této kategorii hrál Domi-
nik Pfeffer, který skončil na 20. místě.  V kategorii do 12 let se 
probojovali Pavel Tománek na 17. místo a Petr Janska na 22. 
místo. Pěkné 10. místo v dívčí kategorii obsadila naše jediná 
dívka Lenka Slabá.

Druhý turnaj ze seriálu Velké ceny se konal 11. listopadu 
v Hluku. Tentokrát poprvé na Tvrzi. Zahrát si přijelo rekord-
ních 105 dětí. I když si z našich 9 zástupců nikdo nevybojoval 
medaili, jejich umístění byla uspokojivá. 

22. listopadu pořádala ZŠ Ostrožská Lhota již šestý ročník tra-
dičního turnaje škol. Zúčastnilo se 19 družstev z 11 škol. V mladší 
kategorii se družstvo ZŠ Boršice umístila na 3. místě v sestavě 
Pavel Tománek, Lenka Slabá, Daniel Jelínek, Patrik Hlaváček. 
Mezi staršími si vedlo naše družstvo ještě lépe. A to tak, že tuto 
kategorii vyhrálo. Sestavu tvořili extraligoví hráči Adam Gabriel, 
Luděk Volčík, bratři Erik a Dominik Pfefferovi.

Dalším pěkným turnajem byl tradiční turnaj „O brankovické-
ho krále“. 24. listopadu se tam vydalo 10 hráčů našeho oddílu, 
kteří se rozptýlili do všech kategorií. Nejlépe si vedli Adam Ga-
briel a Luděk Volčík, kteří získali po nelehkém boji 1. a 2. místo, 
ostatní se umístili v horní polovině výsledkové listiny.

V Dolním Němčí 8. prosince pokračoval seriál Velkých cen re-
gionu UH. Tentokrát byly obě kategorie početně vzácně vyrovna-
né. Ve stejném termínu se uskutečnilo soustředění krajské talen-
tované mládeže v Napajedlích, a proto chybělo několik účastníků. 
Ale i tak se z našeho oddílu na turnaji ukázalo 9 hráčů. Nejlépe se 
vedlo Petrovi Janskovi, který po urputném boji vyhrál starší kate-
gorii. Ale i Pavel Tománek mezi mladšími obsadil krásné 2. místo. 
Ostatní se potýkali s útrapami šachových partií a jejich umístění 
patřilo spíše ke slabším.

Na okresním přeboru 4členných školních družstev v Hluku, 
pořádaném v pátek 14. prosince, obsadilo družstvo ZŠ Boršice ve 
starší kategorii 1. místo (sestava: Luděk Volčík, Adam Gabriel, 
Erik a Dominik Pfefferovi) a potvrdilo roli favoritů. Boršíčtí byli 
zastoupeni i v mladší kategorii (Pavel Tománek, Lenka Slabá, 
Daniel Jelínek a Patrik Hlaváček). Ti skončili na hezkém 3., ale 
nepostupovém místě. Do krajského kola tedy postoupili jen naši 
starší žáci.

Jedním z posledních žákovských turnajů před Vánoci byl 
již 30. ročník „Vánočního turnaje“ v Břeclavi, který se hrál 16. 
prosince za účasti 143 dětí. Na turnaj se jelo tradičně vlakem ze 
Starého Města společně se staroměstskými i kunovickými šachis-
ty. V tomto velkém množství účastníků se zástupci boršického 
„mladého šachu“ neztratili. I když oslabeni o některé členy oddí-
lu, kteří v tutéž dobu hráli na mistrovství ČR v bleskovém šachu 
v Praze, byla jejich umístění přijatelná. Nejlépe se vedlo v kate-
gorii mladších Pavlovi Tománkovi, který sahal i po zlaté medaili. 
Nakonec mu zbyla jen 4. - bramborová medaile. Pěkné 5. místo 
mezi staršími si vybojoval Erik Pfeffer. Smutný zde zůstal hlavně 
Pavel Náplava, který většinu turnaje sledoval ostatní konkurenty 
z 1. šachovnice, ale pak mu zbyla jen 7. příčka. No a na 6. místo se 
mezi své oddílové kolegy vklínil Dominik Pfeffer.

Nesmíme však zapomenout i na naše reprezentanty, kteří bo-
jovali v Praze. Všichni museli mít společenské oblečení, nejlépe 
sako! Zahrát si tam byli Václav Fiala, Luděk Volčík a Adam Ga-
briel. V nejlepším světle se ukázal Vašek, který se probojoval až 
na výborné 6. místo.

Poslední akce pro naši mládež se odehrála 28. prosince v naší 
klubovně. Vypukl zde tzv. „Boršický šachový víceboj“. Z přítom-
ných mladých šachistů se vytvořila dvě vyrovnaná družstva a ta se 
do sebe pustila, až to v místnosti opravdu vřelo. Předvedlo se nám 
celkem 12 dětí v různých šachových disciplínách. Začalo se ša-
chovou simultánkou, nevynechalo se ani řešení zapeklitých po-
zic, pak se zápolilo ve dvojících na každé straně šachovnice (tzv. 
„Davis cup“ – jen v šachu), poté nechyběla ani zvláštní odnožka 
šachu „Holanďany“ a nakonec vše uzavřela partie o vítěze. Vítěz 
ani poražený vlastně nebyl. Každý si odnesl něco malého s sebou 
domů, ale hlavně se pobavil se svými šachovými přáteli.

A pak už nás čekaly nové smutky i radosti v novém roce 2008. 
10. ročník „Moravského poháru“ začal prvním turnajem 12. ledna 
2008 v Boršicích, kam se sjelo 23 družstev (každé se 4 hráči). Náš 
oddíl sestavil 4 družstva. Boršické áčko, které patřilo mezi adepty 
na vítězství, si po těžkých střetech s ostatními největšími konkuren-
ty vybojovalo 1. místo „B“ družstvo skončilo na dobrém 6. místě, 
Boršice „C“ na 17. místě a poslední místo si pohlídalo družstvo 
„D“ složené z naší drobotiny, která začíná sbírat zkušenosti.

Naše dorostenecké družstvo, které vybojovalo postup do skupiny A. 
Za všemi hráči stojí jejich trenér ing. Vratislav Hora.
Zleva (stojící): Luděk Volčík, Pavel Náplava, Václav Fiala, Vra-
tislav Hora, Adam Gabriel, Iva Čuprová, uprostřed v dřepu Petr 
Náplava.
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V sobotu 19. ledna se v Uherském Hradišti v jídelně ZŠ 
UNESCO uskutečnil čtvrtý a zároveň fi nálový turnaj Velké ceny 
UH. Zahrát si přišlo nebo přijelo celkem 73 dětí. Vítězi tohoto 
turnaje se stali Ondřej Stuchlý ze Starého Města (v mladších) 
a Petr Bílek z Veselí nad Moravou (ve starších žácích). 

Ale nesmíme zapomenout na to, že se zde počítalo i celkové 
pořadí. Od nás si mezi mladšími nejlépe vedl Pavel Tománek, kte-
rý skončil celkově 2. až na pomocné hodnocení. Největší radost 
měl Petr Janska, který se s Václavem Lapčíkem podělil o celkové 
1. místo ve starší kategorii.

Dne 22. ledna si dalším úspěšným počínáním na krajském pře-
boru škol vybojovalo naše družstvo starších žáků 1. místo, které 
zajišťuje titul krajského přeborníka a postup do celorepublikové-
ho kola. Vše se odehrálo v Kroměříži v Sokolském domě, kam se 
sjelo celkem 23 družstev. Taky neopomeňme kategorii středních 
škol, kde si skvělé, ale bohužel nepostupové 3. místo vybojovala 
SPŠ UH. Za ni hráli naši tři hráči: Václav Fiala, Radek Stodůlka a 
Tomáš Gabriel. Vaškovi se podařilo i vyhrát na 1. šachovnici.

Od 25. do 27. ledna se ve Zlíně konala dohrávka dorostenecké 
extraligy VÝCHOD (moravská část). Zde se naše družstvo sna-
žilo bojovat o co nejlepší výsledky s celomoravskou špičkou! Cíl 
byl jasný: postoupit do horní čtveřice a zajistit si tak skupinu „A“, 
kde se hraje o co nejlepší umístění a družstva zde mají jistotu, že 
nemůžou opustit při špatných výsledcích extraligu.

Ale z počátku se to tak jasné nezdálo, i když naši mladí hráli 
pěkné partie. Před posledním nedělním kolem byla cesta do horní 
„A“ skupiny pořád ještě otevřená minimálně pro 3 družstva. Na-
štěstí se nám podařilo porazit družstvo Grygova a zajistit si tak 4., 
postupové místo. Celé soustředění jsme odehráli v sestavě: Václav 
Fiala, Luděk Volčík, Adam Gabriel, Petr Náplava, Iva Čuprová a 
Pavel Náplava. Myslím, že všem hráčům taky pomohlo, že se na 
ně přijel podívat i jejich trenér, pan ing. Vratislav Hora!

Mistrovské soutěže dospělých
Ještě se musíme zmínit i o družstvech dospělých. V této 

sezóně 2007/2008 máme celkem 5 družstev, která hrají v pěti 
různých mistrovských soutěžích. 

„A“ družstvo reprezentuje ve II. lize, což je 3. nejvyšší sou-
těž v ČR. Letos jsme se rozhodli toto družstvo stmelit i našimi 
dorostenci, kteří už mají své místo v základní sestavě. Hrají zde 
Václav Fiala a Luděk Volčík. Bohužel i přesto je poznat, jak sil-
ná je tato soutěž. Naše družstvo se od začátku sezóny potýká 
s problémem udržení se v této soutěži. Nyní fi guruje na 10., se-
stupovém místě (z 12 družstev). 

„B“ družstvo je o soutěž níž, a to ve zlínském krajském pře-
boru. Toto družstvo už je složeno z velké části z mladých hráčů. 
V této soutěži není problém hrát vyrovnané zápasy a dokonce 
i vyhrávat. Tento tým si drží 8. příčku (z 12 družstev). 

Ještě o soutěž níž válčí naše mládežnické družstvo „C,“ které 
si loni do této soutěže vybojovalo postup. A ani tato skupin-
ka dorostenců se nepotýká s problémy. Spíš se zde dá mluvit 
o boji o přední pozice. Je to přece jen družstvo složené přede-
vším z hráčů dorostenecké extraligy. Zatím si celkem pevně drží 
3. místo.

Nejvíce namíchané je družstvo „D“. Zde jsou jak starší čle-
nové, tak i dorostenci, ale i naše drobotina. Je vidět, že i toto 
družstvo bojuje, jak nejlíp umí. Doposud se umístilo na pěkném 
5. místě (z 10 družstev).

Úplná drobotina je soustředěna v „E“ družstvu. Avšak není 
radno je podceňovat. S každou další partií je vidět jejich chuť 
a odhodlání soupeře porazit. 

Závěrem mohu uvést jen to, že letošní šachová sezóna je 
pořád v plném proudu a ještě dlouho se bude bojovat o další 
a další pěkné výsledky! Už jen popřát co nejvíce úspěchů a rych-
lé otřepání se z neúspěchu!

Taky bychom chtěli poděkovat všem našim sponzorům, bez 
kterých by nebylo možné, aby děti mohly hrát to, co hrají! 

Kdo by měl zájem o konkrétnější celoročně aktualizované in-
formace, tak je najde na webu: http://www.sachyborsice.wz.cz/!

Stanislav Volčík ml.

Zpráva  farního karnevalu
Dne 19. 1. 2008 se konal na kaplance 3. farní karneval. Pro 

děti byla připravena krátká scénka Polámal se mraveneček, dále 
ochotníci zahráli pohádku  Jak  Křemílek a Vochomůrka vařili 

povidla a nechyběly ani hry a zábava.
K tanci vyhrávali kluci Výstupovi. Nechyběl ani velký dort 

ve stylu pařezová chaloupka.
Všechny masky dostaly dárky z bohaté tomboly. Bylo připra-

veno i pohoštění.
Všem dárcům děkujeme za dárky do tomboly a kuchařkám a 

hospodyňkám za občerstvení.                  Mgr. Pavla Zahrádková

Fotografi e byla pořízena za městem Salekhard na Sibiři, přímo z vý-
letu mezi místní Eskymáky. Všichni stojící jsou členové dvou výprav 
- ze Slovenska a taky z ČR. Stojící 3. zprava je Luděk Volčík.
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SK Boršice v jarních přípravách
Hráči SK Boršice se neuložili k zimnímu spánku a s výjim-

kou vánočních svátků se důsledně připravují na jarní část sezóny 
2007/2008.

Přípravky trénují pod vedením zkušeného trenéra p. Morav-
číka, střídavě v Boršicích a Uh. Hradišti. Sehráli již přípravné 
turnaje a vede se jim skvěle, vždyť se jim daří porážet celky 
i bývalých okresních měst. Vedení SK neváhá do dětí investovat 
nemalé prostředky, vždyť právě jim je určen i nově budovaný 
sportovní areál. Dveře pro přijetí hráčů ve všech mládežnických 
celcích jsou všem plně otevřené. Znovu připomínáme, že Borši-
ce mají dvě družstva přípravek, jedno družstvo žáků, dvě druž-
stva dorostu a jedno družstvo mužů. Ve svých soutěžích již naše 
družstva vzbuzují respekt a pojem Boršice je již znám i mimo 
hranice Zlínského kraje.

Žáky vede hlavní trenér p. Zapletal, jenž spolu s dalšími 
trenéry pravidelně připravuje své svěřence na mistrovská utká-
ní, v nichž se budou muset poprat s umístěním ve spodní části 
tabulky. V tomto celku je nejvíce protichůdných hráčů, které 
sport velmi baví, a pak těch, které je potřeba dokonce téměř 
přemlouvat. Věříme, že se všem hráčům v jarní části sezóny 
bude dařit,  pomohou obhájit umístění v nejvyšší okresní soutěži 
a postupně se zařadí do dorosteneckého týmu.

Dva týmy dorostenců trénují pod hlavním trenérem Křivou. 
Oba týmy fungují velmi dobře, protože hráči nedělají rozdíly 
mezi týmem z okresní soutěže a okresního přeboru a vzájemně 
se snaží hrát jako jeden tým 
Boršic. Ti starší předávají 
kamarádsky zkušenosti těm 
mladším, k čemuž je všich-
ni trenéři vedou, a tak bez 
větších problémů jsou na 
špici výsledkových tabulek. 
Vycházející hráči i nynější 
hráči dorostu pak nemají 
příliš velké problémy za-
řadit se o dvě třídy výš do 
kádru mužů. V jarní sezóně 
přejeme všem dorostencům 
i jejich trenérům zasloužený 
postup do krajských soutěží, 
z nichž budou mít pak jed-
nodušší postup do mužských 
soutěží. Zároveň žádáme 
všechny příznivce a rodiče, 
aby ve větší míře podpořili 
svou účastí všechna mládež-
nická mužstva. Sami uvidíte, 
že nejde o honěnou za mí-
čem, ale o pěkné a promyš-
lené podání hry - o tom mlu-
ví i statistiky - v Boršicích 
se hraje pohledný, taktický 
fotbal bez zbytečných faulů. 
Pro zimní přípravná utkání 
se podařilo zajistit za soupe-

ře celky: Veselí nad Moravou, Hluk, Uherský Brod, Prakšice, 
Luhačovice, Dolní Němčí, Nedachlebice.

Muži mají jako trenéra pana Šimečka. Kdo se přijde podívat 
na trénink mužů, ihned zjistí, že jde o trenéra cílevědomého, 
přísného, dobrého  taktika, jehož si hráči velmi oblíbili a který 
má respekt nejenom hráčů a výboru SK Boršice, ale i u našich 
soupeřů. Téměř všechna přípravná utkání se hrají s mužstvy 
z vyšších tříd. Když proti nám nastupují naprosto cizí mužstva, 
již o nás vědí a tuší, že s mužstvem z Boršic to nebudou mít 
jednoduché. Vždyť náš klub má statisticky dlouhodobě nejlepší 
střelce ve své třídě. Co trenéra a vedení SK trápí, je velmi úzký 
kádr hráčů, který se prozatím nedaří doplnit, a tak nám musí 
vypomáhat hráči z dorostu, za což jim patří dík. Pro zimní pří-
pravná utkání se podařilo zajistit za soupeře celky: Osvětimany, 
Veselí nad Moravou, Kudlovice, Napajedla, Ratíškovice, Luha-
čovice, Morkovice, Vlkoš, Šardice.

Samozřejmě že udržení tak velkého kádru, hlavně mládež-
nických celků, stojí i nemalé prostředky, proto chceme všem 
sponzorům za jejich podporu velmi poděkovat. Dík patří i všem 
divákům, kteří nám zakoupením vstupenek a programů pomá-
hají zaplatit delegované rozhodčí - ještě jednou dík.

Bližší informace o naší činnost a mistrovských utkání na-
leznete na webových stránkách: http://sweb.cz/skborsice/ a ve 
vývěsce na návsi.

Na závěr chceme popřát všem občanům klidné prožití veli-
konočních svátků a příjemné zážitky na fotbalových utkáních.

SK Boršice

BORŠICKÁ TŘICÍTKA
A -TOM Kamzík Boršice a Sdružení rodičů při ZŠ Boršice opět připravují turistický pochod Boršická třicítka. 

Uskuteční se v sobotu 24. května 2008. 
Trať: 15 km – pěší, 30 km – pěší i cyklo.

Kdo má rád turistiku a pohyb v krásné přírodě našich chřibských lesů, neváhejte a přijďte!
Startovné - dobrovolný příspěvek.



 18 strana

Výpis z trestního rejstříku - vyřízeno 98 žádostí
spisy úmrtí 13
spisy manželství 4 
dodatečné zápisy do matričních knih  3 
druhopisy matričních dokladů 12 
osvědčení ke sňatku s církví 3 
vysvědčení o právní způsobilosti k uzavření manželství s cizin-
cem  2x
zrušení údaje o místu trvalého pobytu,vydáno 7 rozhodnutí pro 
9 občanů
 
bylo ověřeno     651 podpisů /legalizace/
     625 fotokopií /vidimace/
c e l k e m  1276 ověření

bylo vyřízeno  415 žádostí pro občanské průkazy
předáno  401 nových občanských průkazů
sepsáno          28 protokolů o ztrátách a odcizení OP
 
náhradní doklady k občanským průkazům     182  x
/jedná se o změny trvalého pobytu, změny stavu, ztráty OP atd./
vyřízeno 22 žádostí o osvědčení o státním občanství České re-
publiky 

podatelna přijala     546 podání
podatelna vypravila 1727 podání
povolení hracích přístrojů   7  x 
přidělení čísel evidenčních a popisných 4  x

vyvěšeno a sňato  100   vyhlášek a různých podání na úředních 
deskách /klasické i elektronické/

V kanceláři podatelny a matriky  je vedena příjmová pokladna 
pro OÚ Boršice a dále příjmová pokladna pro Městský úřad 
Uh.Hradiště /jedná se o doplnění údajů do OP, ztráty a odcizení 
OP, za cestovní pasy pro děti do 5 let /.

Zpracovávají se podklady pro 
SIPO a sepisují smlouvy na SIPO.
Vydávají se potvrzení.
Vede se kniha ztrát a nálezů.
Řeší se aktuální potřeby občanů.
Zpracovávají se zprávy do Zpra-
vodaje obce Boršice.
Dále se zde připravují podklady 
pro práci Sboru pro občanské zá-
ležitosti při OÚ Boršice
/jubilejní svatby, vítání občánků, 
setkání rodáků, životní jubilea, zá-
pisy ze schůzí, nástěnky atd./.
Dále se na podatelně faxuje, kopí-
ruje,  hlášení MR a jiné.

EVIDENCE  OBYVATEL
K 1. 1. 2007 měla obec Boršice 2241 obyvatel
 z toho 1108 mužů
  1133 žen

Během roku 2007 se přihlásilo 33 občanů
 odhlásilo se 46  občanů
 narodilo se 26  dětí
 zemřelo 23  občanů

k 31. 12. 2007  měla obec Boršice 2231 občanů
 z toho 1101 mužů
  1130 žen

Uvnitř obce se přestěhovalo 37 občanů.
19 občanů z naší obce uzavřelo sňatek.
Nejvyšší přidělené číslo popisné je 730.
Mimoto je přiděleno 108 čísel evidenčních
/garáže, podnikatelské objekty atd./.

Průměrný věk občanů je k 26. 2. 2008 40,12 roku
   z toho muži 38,15 roku
          a ženy       42,05 roku

Z činnosti na úseku matriky, evidence obyvatel a podatelny za rok 2007
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Akce Sboru pro občanské záležitosti Boršice
návštěvy před Vánocemi

 - v Domově pokojného stáří v Boršicích - v Domově pro seniory v Buchlovicích 
- v Ústavu sociální péče ve Starém Městě - v Ústavu na Velehradě

• každý měsíc gratulace v MR jubilantům starším 70 let
• DD Buchlovice – p. Štěpán Skupina, nar. 23. 12. 1911, živ. jubileum 96 let

• přivítání prvního občánka obce Boršice roku 2008 – 23. 2. 2008
• vítání občánků -23. 2. 2008

Úmrtí
 pan František Vinklárek 169 zemřel  01. 01. 2008
 pan Karel Váňa 274 zemřel 03. 01. 2008
 paní Ludmila Sehnalová 450 zemřela 05. 01. 2008
 pan Ludvík Kachtík 416 zemřel 08. 01. 2008
 pan Jaromír Dudešek 339 zemřel 22. 01. 2008
 paní Marta Luňáková 721 zemřela 03. 02. 2008
 
Úmrtí našich bývalých spoluobčanů
Paní Marie Staufčíková, roz. Pastorková, zemřela 11. 2. 2008 v Ostravě. 

Životní jubilea
p. Otto Šustr č. 447 03. 12. 1927 - 80 let
p. Marie Kostílková č. 300 12. 12. 1927 - 80 let
p. Marie Gabrielová č. 239   14. 12. 1927 - 80 let
p. Vladimír Ludvíček č. 495 27. 12. 1927 - 80 let
p. Vojtěch Fryšták č. 285 31. 12. 1927 - 85 let
p. Josef Vávra č. 505 07. 01. 1928 - 80 let

26. 2. 2008 
70 let společného života 
manželé 
Františka a Štěpán Skupinovi
v Domově pro seniory v Buchlovicích

Narození
 Jan Dvouletý č. 407  nar. 16. 12. 2007
 Emma Mlčáková č. 375  nar. 18. 12. 2007
 Karolína Pondělková  č. 616  nar. 22. 01. 2008
 Sabeen Jáňová č. 283  nar. 29. 01. 2008
 Jakub Luňák č. 721  nar. 12. 02. 2008

p. Marie Dobešová č. 227 10. 01. 1928 - 80 let
p. Marie Horková č.  49 13. 01. 1928 - 80 let
p. Josefa Andrýsková č. 271 29. 01. 1928 - 80 let
p. Barbora Gottwaldová  č. 406 02. 02. 1915 - 93 let
p. Anna Bánovská č. 474 29. 02. 1928 - 80 let


